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Referat af møde nr. 6 i Studienævnet for Virksomhedskommunikation og 

IT 

 
Tid: Tirsdag den 8. november 2022 kl. 12.00 

Sted: 2632-L161 

 

Dagsorden: 

1. Godkendelse af dagsorden – beslutningspunkt 

2. Godkendelse af referat af møde nr. 5 – beslutningspunkt 

3. Meddelelser 

4. Nyt fra studieledere/undervisningskoordinatorer 

5. Hvordan lever studienævnet op til rammerne i forretningsorden for 

studienævn – drøftelsespunkt 

6. Godkendelse af ændringer til stamdata for efteråret 2023 - beslutningspunkt 

7. Ændring af specialetitel fra ’Speciale samt teori- og metodevalg’ til ’Speciale’ 

 - beslutningspunkt 

8. Samarbejdet med studenterforeningen IMA (Information Management As-

sociation) – drøftelsespunkt 

9. Opdatering af delegationsskrivelse - beslutningspunkt 

10. Drøftelse af resultater fra Danmarks Studieundersøgelse 2021 - drøftelses-

punkt 

11. Orientering om informationsmateriale til forebyggelse af eksamenssnyd 

12. Eventuelt 

 

 

Til stede: 

Bjarne Rerup Schlichter, lektor 

Christa Thomsen, professor - formand 

Christiane Marie Høvring, adjunkt 

Lars Bækgaard, lektor 

Søren Erik Nielsen, lektor 

 

Desuden deltog: 

Anne Gammelgaard Ballantyne, lektor og studieleder (observatør) 

Lise Tordrup, lektor og studieleder (observatør) 

Hanne Falsig, uddannelsesrådgiver, BSS Studier 
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Fraværende med afbud: 

Keld Pedersen, lektor 

Simone Bast, studerende (observatør) 

 

 

Punkt 1. Godkendelse af dagsorden 

Dagsordenen blev godkendt uden bemærkninger. 

 

 

Punkt 2. Godkendelse af referat af møde nr. 5 

Referatet blev godkendt uden bemærkninger.  

 

Det blev besluttet, at referatet fremover sendes til skriftlig godkendelse hos mødedel-

tagerne med en frist på ca. 3 hverdage, inden det offentliggøres på studieportalen. 

 

 

Punkt 3. Meddelelser 

Studienævnets formand havde følgende meddelelser: 

 

Optagelsestal pr. 1. oktober 2022 

Kandidatuddannelsen i Informationsteknologi – it, kommunikation og organisation: 

Aarhus: 153 studerende 

Herning: 37 studerende 

 

Møde i Uddannelsesforum den 21. september 

Referat af mødet kan ses på medarbejderportalen https://medarbejdere.au.dk/fakul-

teter/bs/naevn-og-udvalg/uddannelsesforum/dagsordener-og-referater 

 

Opdaterede retningslinjer for håndtering af eksamenssnyd 

Der er planlagt en koordineret kommunikationsindsats målrettet hhv. studerende og 

undervisere. Yderligere information kan ses på studerende- hhv. medarbejdersider. I 

uge 44 og frem mod vintereksamensterminen udrulles en kommunikationskampagne 

på tværs af fakulteterne, bl.a. med plakater på campus, opslag på AU’s Facebook, ny-

hed på studie- og medarbejderportalerne. 

 

Valg til studienævnene på AU 

Det fremgår af kandidatlisterne, at 3 studerende stiller op som medlemmer af Studie-

nævnet for Virksomhedskommunikation og IT. 

 
 

Punkt 4. Nyt fra studieledere/undervisningskoordinatorer 

Overordnet set går det fint på både 1. og 3. semester af ITKO-uddannelsen. Der har 

på det seneste især været fokus på stamdata og plagiering, som drøftes under de på-

gældende punkter på mødet. 

 

 

 

https://medarbejdere.au.dk/fakulteter/bs/naevn-og-udvalg/uddannelsesforum/dagsordener-og-referater
https://medarbejdere.au.dk/fakulteter/bs/naevn-og-udvalg/uddannelsesforum/dagsordener-og-referater
https://studerende.au.dk/proever/eksamenssnyd
https://medarbejdere.au.dk/administration/studieadministration/sagsbehandlingsportal/eksamenssnyd
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Punkt 5. Hvordan lever studienævnet op til rammerne i forretningsorden 

for studienævn  

Som bilag til punktet var der fremsendt forretningsorden for studienævn, oplæg fra 

introduktionsmøde for nye studienævnsmedlemmer samt årshjul for studienævn. 

 

Studienævnet drøftede primært de opgaver, der fremgår af § 3 i forretningsordenen. 

Det blev herunder drøftet, hvorfra ændringerne til eksempelvist en ny studieordning 

skal komme. Et medlem gav udtryk for, at initiativet bør komme fra studienævnet, da 

meget af arbejdet lige nu foregår uden for studienævnet, som derfor mere får karakter 

af et godkendende organ uden reel indflydelse. Flertallet var af den opfattelse, at initi-

ativet i de fleste tilfælde vil komme fra fagmiljøet og de kursusansvarlige i samarbejde 

med studielederen, men at det vil afhænge af ændringernes karakter, om de eksem-

pelvist er mest faglige eller strukturelle. 

 

Der var enighed om, at studienævnet bør inddrages tidligt i de forskellige processer, 

så man ikke kun præsenteres for en endelig version af fx en studieordning. Det vil in-

debære, at studienævnet får mulighed for at spille en mere aktiv rolle og ikke bliver 

presset af tidsmæssige årsager. I forhold til nye studieordninger er der tale om en 

langvarig proces med mange forskellige interessenter ud over studienævn og fagmiljø 

som fx prodekan for uddannelse, aftagerpanel, censorformandskab.  

 

De nye studentermedlemmer starter 1. februar 2023, og til mødet i februar vil Lars 

Bækgaard udarbejde et foreløbigt forslag til studieordningsændring med gentænk-

ning af de mere tekniske fag på uddannelsen. Der er muligvis ikke ressourcer til en 

større studieordningsændring på nuværende tidspunkt, men det er fint at sætte nogle 

tanker i gang, da det under alle omstændigheder bliver en længere proces. Nye stu-

dieordninger skal fremsendes til godkendelse i dekanatet 1 år før ikrafttræden. Hvis 

studienævnet ser positivt på forslaget, vil studieleder og koordinator tage det med vi-

dere til det faglige miljø. 

 

Med henblik på at sikre faglige diskussioner i studienævnet kan disse drøftelser sæt-

tes på dagsordenen en gang om året for hver uddannelse.  

 

Indkaldelserne til studienævnsmøderne er tilpasset årshjulet, så møderne placeres i 

forhold til studienævnets faste opgaver. Fristen for indsendelse af stamdata var ek-

sempelvist den 1. november, og ændringerne er sat på dagsordenen til dette møde 

den 8. november. I de tilfælde hvor der kommer uforudsete opgaver til studienævnet 

med korte deadlines, blev det besluttet, at studienævnet kan holde korte møder on-

line og i særlige tilfælde sende rutinesager til skriftlig høring.  

 

 

Punkt 6. Godkendelse af ændringer til stamdata for efteråret 2023 

Mødedeltagerne havde som bilag til punktet modtaget stamdata for ITKO i Aarhus og 

Herning for efteråret 2023. 

 

Der er foreslået følgende ændringer:  
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Den mundtlige del af prøven i Digitale teknologier i virksomheder samt den mundt-

lige del af valgfagene It-systemer i interne og eksterne forretningsprocesser, It-syste-

mer i organisatorisk kontekst samt It-systemer i virksomheders/organisationers sam-

spil med eksterne aktører ændres fra 20 til 15 minutter pr. studerende, da der er tale 

om gruppeeksamener.  

 

Studielederen fremhævede, at det med gruppestørrelser på ca. 5 studerende bliver 

nogle meget lange eksamener med den nuværende varighed. Ved reeksamen, som er 

en individuel prøve, fastholdes varigheden på 20 minutter. Det samme gør sig gæl-

dende, hvis en studerende får dispensation til individuel udprøvning. Forslaget inde-

bærer desuden, at prøvernes varighed alignes med de mundtlige gruppeprøver, der 

udbydes i foråret. 

 

Studienævnet godkendte ændringerne. Lars Bækgaard påpegede dog, at gruppeeksa-

mener efter hans opfattelse ikke er så velegnede til prøver, hvor der også stilles 

spørgsmål inden for pensum.  

 

Når der skal drøftes tekstuelle ændringer til kursusbeskrivelserne, vil der endvidere 

blive taget stilling til, om der skal fastholdes en mundtlig præsentation af opgaven. 

 

Censurformen ved Digital ledelse og organisering er ændret fra ekstern til ingen cen-

sur i stamdata. Ændringen er godkendt af studienævnet på et møde den 28. april 

2022, men får først virkning fra efteråret 2023. Ændringen hænger sammen med be-

slutningen om, at ekstern censur er flyttet fra Digital ledelse og organisering på 3. se-

mester til Digital forretningsudvikling på 2. semester. 

 

 

Punkt 7. Ændring af specialetitel fra ’Speciale samt teori- og metodevalg’ 

til ’Speciale’ 

Fjernelse af ’teori- og metodevalg’ i titlen får ingen betydning for indholdet af kursus-

beskrivelsen. Det fremgår tydeligt af kursusbeskrivelsen, at teori- og metodevalg ind-

går, og det var studienævnets opfattelse, at det ikke er nødvendigt at nævne eksplicit i 

titlen.  

 

Studienævnet besluttede derfor, at titlen ændres til ’Speciale’. Ændringen får virkning 

fra foråret 2024. 

 

 

Punkt 8. Samarbejdet med studenterforeningen IMA (Information Mana-

gement Association) 

På de fleste uddannelser er der studenterforeninger, som kan være med til at sikre de 

bedst mulige rammer for de studerende, og som ofte står for både faglige og sociale 

arrangementer. På IT-området findes studenterforeningen IMA (Information Mana-

gement Association) på Aarhus BSS, som dækker cand.merc.-linjen Information Ma-

nagement og ITKO-uddannelsen. 

 

Uddannelseskoordinator Christiane Marie Høvring har aftalt møde med studenter-

foreningen, og vil i den forbindelse drøfte, hvordan campus Herning kan tænkes ind. 
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Cand.merc.-linjen Information Management skifter titel efter sommeroptaget 2022, 

og det indebærer, at studenterforeningen også skal skifte navn. Det vil være relevant, 

at studenterforeningen bliver mere synlig for ITKO-studerende også i navnet på for-

eningen, hvor ’digitalisering’ evt. kunne indgå, men det er op til studenterforeningen. 

 

Pr. 1. februar kommer der en studenterrepræsentant ind i studienævnet fra Herning, 

og hun kan evt. være brobygger i forhold til studenterforeningen og Herning. 
 

 

Punkt 9. Opdatering af delegationsskrivelse 

Som bilag til punktet var der udsendt delegationsskrivelse med ændringsforslag samt 

sagsfremstilling. 

 

Formanden orienterede om de få ændringer, der er foretaget i delegationsskrivelsen 

siden september 2021. Regelgrundlaget er opdateret på baggrund af en række nye be-

kendtgørelser, som er trådt i kraft pr. 1. september 2022, og afsnittet om framelding 

og udskiftning af fag efter frist er udgået, da denne type af ansøgninger fremadrettet 

behandles som faktisk forvaltningsvirksomhed.  

 

Studienævnet tog ændringerne til efterretning. 

 

På næste møde i Aarhus BSS Uddannelsesforum den 14. november er der et punkt på 

dagsordenen om nye barselsregler og særlige eksamensvilkår. Dette punkt kommer 

efterfølgende ud til drøftelse i studienævnene. 
 

 

Punkt 10. Drøftelse af resultater fra Danmarks Studieundersøgelse 2021 

Forud for mødet havde mødedeltagerne modtaget resultater fra Danmarks Studieun-

dersøgelse 2021 opdelt på ITKO, Aarhus og ITKO, Herning samt resultater fra dimit-

tendundersøgelsen for ITKO, Aarhus. 

 

Danmarks Studieundersøgelse blev gennemført i perioden fra 16. oktober til 15. de-

cember 2021, og det er formålet, at studienævnet bruger resultaterne til at identifi-

cere styrker, udfordringer og udviklingsmuligheder ved uddannelsen. 

 

Studienævnet bemærkede, at svarprocenterne er meget lave (24% for ITKO, Aarhus 

og 26% for ITKO, Herning), og at det derfor kan være svært at vurdere, om resulta-

terne er repræsentative. 

 

Studienævnet konkluderede, at resultaterne overordnet ser pæne ud, og at der er nu-

anceforskelle på hhv. Aarhus og Herning. 

 

Der var enighed om, at det er vigtigt at få de studerendes perspektiv på drøftelserne 

samt deres forståelse af de stillede spørgsmål. Studienævnet besluttede derfor at ud-

skyde den nærmere drøftelse til mødet i februar, hvor der kommer 3 nye studerende 

ind i studienævnet. 
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Resultaterne fra Danmarks Studieundersøgelse er allerede er blevet inddraget i de år-

lige statusmøder, hvor der bl.a. var fokus på social trivsel, studieintensitet og metode. 

Til næste møde vil handleplanerne fra det seneste årlige statusmøde blive medsendt 

som bilag til punktet. 

 

 
Punkt 11. Orientering om informationsmateriale til forebyggelse af eksa-

menssnyd 

 Mødedeltagerne havde som bilag til punktet modtaget PowerPoint slides med infor-

mationsmateriale til forebyggelse af eksamenssnyd. På det seneste studienævnsmøde, 

blev der orienteret om de opdaterede retningslinjer for håndtering af eksamenssnyd, 

og som nævnt under meddelelser følger der nu en oplysningskampagne målrettet stu-

derende og undervisere.  

 

 Studielederen oplyste, at informationsmaterialet, som kan bruges i undervisningen, 

allerede er videresendt til de kursusansvarlige, som koordinerer indsatsen med infor-

mation til de studerende. 

 

 

Punkt 12. Eventuelt 
Der var intet til punktet. 

 

Mødet sluttede kl. 13.40. 

 

 

Christa Thomsen   Hanne Falsig   

Formand    Referent  


